
CNSLR Fratia |  Revista Presei 19 iulie 2021 1 

 

 

REVISTA PRESEI 

 

Cuprins : 

  Mega-proiectul de 600 de milioane de euro, cu acordare directă, a fost scos din PNRR: 

'Pentru a nu mai exista întrebări'. 

 Ministrul Culturii pune punct scandalului Roșia Montană la UNESCO: Șanse de 99% 

 Mihăilă: Medicii nevaccinaţi - testaţi periodic, dacă incidenţa COVID-19 creşte; costurile, 

responsabilitatea celui testat 

 Florin Cîțu a ajuns în mijlocul sinistraților, după TREI ZILE de la prăpăd: le-a promis că le 

dă bani să rezolve tot 

 DECIZIE luată de Nicușor Dan: Primăria Capitalei va delega serviciul public de transport 

către STB pentru următorii 10 ani 

 Crește tensiunea în Marea Neagră: România și SUA, discuții despre securitatea din zonă 

 UDMR anunță cum ar putea renunța la opoziția ca DNA să preia dosarele de corupție de 

la Secția Specială. „Amendamentul se dezbate în Comisia Juridică” 

 Klaus Iohannis a semnat: schimbare majoră în sistemul de justiție 

 INTERVIU România are materii prime pentru producția de baterii. Ministrul Energiei, 

Virgil Popescu: Există deja interes din partea unor investitori străini cu experiență 

 Băncile nu reuşesc să dea excedentul de lichiditate în economie, aşa că îl parchează la 

BNR 

 Cursul valutar a încheiat săptămâna în scădere, la 4,9274 lei/euro. ROBOR la 3 luni a 

urcat la 1,51% 

 Declaraţie şoc a premierului Florin Cîţu: Sper să avem o creştere economică de cel puţin 

10% anul acesta 

 Inflaţia a ajuns la 3,94% în iunie 2021 şi muşcă adânc din veniturile care ar urma să 

crească în acest an, pe media din economie, cu 5% 
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 Ministrul Dezvoltării anunţă că Guvernul a adoptat ordonanța care scade preţurile 

locuinţelor ANL la tarife apropiate de cele din 2019 

 DOCUMENT Propunerile concrete prin care primarii conduși Emil Boc fac primul pas în 

redesenarea hărții României 

 România, pe ultimul loc între ţările Uniunii Europene la capitolul locuri în creşe. Cum 

explică ministrul Dezvoltării 

 Proiect major pentru transportul energiei electrice din Dobrogea spre restul țării: O linie 

de transport a energiei electrice a Transelectrica de la Tuzla la Podișor, în paralel cu 

gazoductul Transgaz 

 Marii jucători în piața petrolului au decis să scadă prețurile: acestea o luaseră razna în 

ultimele luni 
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 Mega-proiectul de 600 de milioane de euro, cu acordare directă, a 

fost scos din PNRR: 'Pentru a nu mai exista întrebări' 

Proiectul de 600 de milioane de euro Romgaz-GSP Power a fost scos din PNRR. Decizia 

a fost luată după discuţii cu reprezentanţii Comisiei Europene. „Le-am eliminat, pentru a 

nu mai fi întrebări”, a spus Virgil Popescu, ministrul Energiei, potrivit Mediafax. 

Au dispărut proiectele cu acordare directă din PNRR, care au creat mare vâlvă la 

momentul prezentării planului. Cristian Ghinea nu şi-a asumat atunci acordările directe. 

Şi Comisiei Europene i s-au părut ciudate, motiv pentru care ministrul Energiei a decis sa 

le elimine. 

„Pentru a nu mai exista întrebări de ce nu pot participa şi alţii la aceste proiecte”, spune 

Virgil Popescu. 

600 de milioane de euro sunt alocate proiectelor pe producţia de energie electrică pe 

bază de gaz şi hidrogen. 

Una dintre companiile care ar fi beneficiat direct de o parte dintre aceşti bani era GSP 

Power. 

„Cum a fost selectată nu am cum să vă spun, pentru că nu ştiu. Este un proiect al 

Ministerului Energiei. Vorbim de două proiecte inovatoare ale Romgaz-ului, în consorţiu 

cu Siemens şi cu acea companie”, explică Cristian Ghinea, ministrul Proiectelor şi 

Investiţiilor Europene. 

„Când ne-am apucat de PNRR, de la Ministerul Fondurilor Europene ne-au fost cerute 

proiecte mature. Am selectat dintre ele proiecte şi nu companii. Au spus că ar fi 

preferabil call-uri de proiecte competitive, dar înţelegem că există şi riscul ca într-un call 

competitiv să existe şi contestaţii şi această procedură să se lungească. Am scos absolut 

toate companiile, ca să nu mai existe întrebări, de ce nu pot participa şi alţii la aceste 

proiecte”, spune Virgil Popescu, ministrul Energiei. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Ministrul Culturii pune punct scandalului Roșia Montană la UNESCO: 

Șanse de 99% 

Ministrul Culturii, Bogdan Gheorghiu, anunţă că dosarul Roşia Montană va fi discutat 

peste o săptămână la UNESCO, el arătând că în proporţie de 99% acesta poate fi 

aprobat. „Se cam ştie care e cursul aceste integrări în patrimoniul internaţional UNESCO. 

Vorbim de parafare, practic trebuie oficializată această integrare, nu există acolo 

anumite dubii dacă ar trebui sau nu integrat în patrimoniul internaţional UNESCO din 

partea lor”, afirmă ministrul. 

„Dosarul Roşia Montană va fi discutat pe 25 iulie în şedinţa Comitetului Patrimoniului 

Mondial”, a anunţat ministrul Culturii duminică seară, la Digi 24, potrivit news.ro. 

Întrebat care sunt şansele ca zona să fie introdusă în patrimoniul mondial UNESCO, 

ministrul a explicat că acestea sunt foarte mari, fiind vorba mai degrabă de o formalitate. 

„99% pentru că se ştie deja părerea experţilor din acele comisii de specialitate şi în 

momentul în care a fost analizat dosarul şi discuţiile care au urmat - Institutul Naţional al 

Patrimoniului este în permanentă consultare cu cei de a UNESCO, în plus şi specialişti 

români sunt membri ai acestor comisii internaţionale – aşadar se cam ştie ca care e 

cursul aceste integrări în patrimoniul internaţional UNESCO.  

Vorbim de parafare, practic trebuie oficializată această integrare, nu există acolo 

anumite dubii dacă ar trebui sau nu integrat în patrimoniul internaţional UNESCO din 

partea lor”, a adăugat ministrul Culturii. 

Acesta a explicat că procedura de integrare a zonei Roşia Montată a fost reluată de către 

Guvernul PNL. Întrebat care este mandatul său din partea Guvernului, Gheorghiu a 

răspuns: „Doar nu am reluat o procedură ca în şedinţa finală să venim cu o altă poziţie 

decât cea pe care am avut-o când ne-am exprimat dorinţa, pentru că în momentul în 

care depui dosarul, e clar că îţi exprimi dorinţa de a intra”. 

Acesta a reclamat ceea ce a numit „comunicare ambiguă” în ceea ce priveşte dosarul 

Roşia Montană, arătând că există politicieni care „pledează pentru o începere cât mai 

grabnică a mineritului acolo”.  
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Gheorghiu a precizat că „integrarea în UNESCO şi mineritul nu sunt două chestiuni care 

se exclud una pe cealaltă”, însă a atras atenţia asupra faptului că, nu se ştie cum se pot 

propaga eventuale cianuri depozitate acolo în caz de inundaţii. 

„La cum au decurs lucrurile eu cred că pe 25 iulie vom asista la integrarea Roşiei 

Montane în Patrimoniul Mondial UNESCO”, a adăugat ministrul Culturii. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Mihăilă: Medicii nevaccinaţi - testaţi periodic, dacă incidenţa COVID-

19 creşte; costurile, responsabilitatea celui testat 

Ministrul Sănătăţii, Ioana Mihăilă, anunţă că, dacă incidenţa cazurilor de COVID-19 va 

creşte peste anumite limite, instituţia pe care o conduce va propune testarea periodică a 

personalului medical şi medico-sanitar nevaccinat, costurile urmând să fie suportate de 

cei testaţi. 

 

"Vom veni cu o propunere, cel mai probabil, prin care personalul medical şi medico-

sanitar nevaccinat să se testeze periodic tocmai pentru a asigura securitatea pacienţilor 

cu care vin în contact. Dar acest lucru se va întâmpla doar dacă se depăşesc anumite 

incidenţe ale infecţiei cu COVID. Evident că acum, pe cifrele acestea atât de joase, 

circulaţia virusului nu susţine un astfel de scenariu", a declarat ministrul, duminică, la 

Digi 24. 

Mihăilă a precizat că, în acest moment, potrivit metodologiei INSP, pragul de incidenţă e 

de 1,5 la mie. 

 

Potrivit demnitarului, costurile testării nu vor fi suportate de sistemul public de sănătate. 

 

"Testare rapidă sau testare PCR cu o anumită frecvenţă pe care o decid specialiştii, cei 

de la INSP. Doar cadrele medicale nevaccinate. (...) Costurile nu vor fi suportate de 

sistemul public de sănătate, în principiu costurile ar trebui să fie responsabilitatea 

persoanei care e nevaccinată", a arătat Ioana Mihăilă. 
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Ea a explicat că anumite categorii profesionale trebuie să se gândească la persoanele cu 

care intră în contact, chiar dacă vaccinarea este opţională. 

 

"Vaccinarea e opţională, e bine să rămână la latitudinea fiecăruia dintre noi dacă ne 

vaccinăm sau nu, dar cred că pentru anumite categorii profesionale, cum este de 

exemplu personalul medical, e important să ne gândim şi la persoanele cu care acest 

personal medical vine în contact, adică în general cu pacienţi vulnerabili, cu boli cronice, 

cu o sumedenie de alte afecţiuni şi atunci e important să fim responsabili. În general, 

atunci când alegem să ne vaccinăm, trebuie să înţelegem că e o responsabilitate faţă de 

sănătatea noastră, dar e o mare responsabilitate şi pentru sănătatea celor de lângă noi şi 

atunci cred că e responsabil din partea personalului medical să nu-i pună în pericol pe 

cei cu care vin în contact", a opinat ministrul.  

(Sursa: Digi 24) 

 

 Florin Cîțu a ajuns în mijlocul sinistraților, după TREI ZILE de la 

prăpăd: le-a promis că le dă bani să rezolve tot 

Premeirul Florin Cîțu a ajuns în mijlocul sinistraților din Alba, la trei zile de când ploile 

torențiale i-au lăsat pe oameni fără agoniseala de o viață. Cîțu spune că oamenii vor 

primi bani să își refacă gospodăriile și casele. Premierul a mers la Alba însoțit de șeful 

MAI, Lucian Bode, și de Ministrul Apărării, Nicolae Ciucă. 

 

"Fac apel la cei care au fost afectați să ia legătura cu primăriile. Am vorbit cu primarii, 

toate zonele afectate vor primi ce trebuie. Sunt sume fixe, dar daca va fi nevoie, o să 

suplimentăn. Acum e importantă siguranța oamenilor. Cei din Moldova au primit banii. 

Au fost inundații și acolo și în Ardeal și aici se vor primi bani pentru a reface reparațiile", 

a declarat premierul Florin Cîțu. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 19 iulie 2021 7 

 

 DECIZIE luată de Nicușor Dan: Primăria Capitalei va delega serviciul 

public de transport către STB pentru următorii 10 ani 

Primăria București a anunțat vineri că va încheia în curând cu STB un contract de 

delegare a gestiunii serviciului de transport public local de călători pentru o perioadă de 

10 ani, ceea ce va duce la economii la buget 

Potrivit unui comunicat al Primăriei București, contractul va aduce scutirea la plata TVA 

pentru compensația acordată STB, astfel încât primăria va economisi anual peste 33,2 

milioane de euro. 

Citește și: Gabriela Firea nu-l iartă pe Nicușor Dan: Își bate joc de bucureșteni! Oamenii 

aduși de el în primărie, ca 'mari' profesioniști, nu trec de nota 2 

Astfel, conform autorităților locale, în cei 10 ani se vor economisi mai mult de 332 

milioane de euro, bani care vor fi investiți în infrastructura de transport, scrie Mediafax. 

Încheierea contractului dintre Primăria Generală și STB vine după lansarea în dezbatere 

publică, în cursul lunii mai, a proiectului de hotărâre a CGMB pentru avizarea „Studiului 

de oportunitate privind delegarea gestiunii serviciului public de transport local de 

călători” și a seriei de consultări publice cu cetățenii și cu toți factorii implicați. 

Viceprimarul general al Capitalei, Stelian Bujduveanu, consideră că progresul în privința 

transportului public din București va fi rapid și semnificativ. 

„Am reușit să identificăm soluțiile legale pentru a fi scutiți de TVA la plata compensației, 

astfel că suma de 33 milioane de euro pe an, bani plătiți de locuitorii Capitalei, va merge 

către investiții. Se putea oricând identifica această soluție, dar era nevoie de muncă, de 

înțelegerea profundă a mecanismelor legislative, iar acest lucru este posibil doar cu 

profesioniști”, a spus Bujduveanu. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/stb_3019.html
https://www.stiripesurse.ro/gabriela-firea-nu-l-iarta-pe-nicusor-dan-isi-bate-joc-de-bucuresteni-oamenii-adusi-de-el-in-primar_1899079.html
https://www.stiripesurse.ro/gabriela-firea-nu-l-iarta-pe-nicusor-dan-isi-bate-joc-de-bucuresteni-oamenii-adusi-de-el-in-primar_1899079.html
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 Crește tensiunea în Marea Neagră: România și SUA, discuții despre 

securitatea din zonă 

Şeful Statului Major al Apărării, generalul-locotenent Daniel Petrescu, a avut săptămâna 

aceasta, între 12 şi 18 iulie, întâlniri în Statele Unite ale Americii cu preşedintele 

Comitetului Întrunit al Şefilor de State Majore din Armata SUA, generalul Mark A. Milley, 

dar şi alţi oficiali americani din domeniul apărării, printre temele de discuţie numărându-

se evoluţia mediului de securitate în regiunea Mării Negre. „Întâlnirile au facilitat 

identificarea unor modalităţi concrete de intensificare a cooperării”, a transmis MApN la 

finalul vizitei, informează News.ro. 

În cadrul discuţiilor din SUA, generalul-locotenent Daniel Petrescu a avut de asemenea 

discuţii şi cu şeful Statului Major al Forţelor Terestre, generalul James C. McConville, 

şeful Forţelor Navale, amiralul Michael Gilday, cu locţiitorul şefului Statului Major al 

Forţelor Aeriene, generalul David W. Allvin, şeful Gărzii Naţionale a SUA, generalul 

Daniel R. Hokanson, şi cu locţiitorul comandantului suprem al Allied Command 

Transformation (ACT), generalul Paolo Ruggiero. 

„Pe timpul vizitei în SUA, şeful SMAp a participat la ceremonia de realizare a Capabilităţii 

Operaţionale Complete a Comandamentului Forţelor Întrunite (JFC) Norfolk şi a purtat 

discuţii cu reprezentanţi ai unor importante grupuri de analiză din domeniul apărării. În 

dialogul cu oficialii militari americani a fost subliniată importanţa evoluţiilor mediului de 

securitate în regiunea Mării Negre, a fost analizată eficienţa activităţilor de descurajare 

întreprinse în cadrul NATO şi în plan bilateral, precum şi asigurarea interoperabilităţii şi 

operaţionalizarea cât mai rapidă a sistemelor de armament recent achiziţionate de 

Armata României.  

Totodată, întâlnirile au facilitat identificarea unor modalităţi concrete de intensificare a 

cooperării”, se arată într-un comunicat dat publicităţii duminică de Ministerul Apărării 

Naţionale. 

Conform sursei citate, discuţiile cu reprezentanţii structurii de comandă a ACT au avut ca 

subiect teme privind dezvoltarea capabilităţilor aliate, abordarea strategică a situaţiei de 

securitate şi planificarea activităţilor comune de instruire. 
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Oficialul Armatei române a avut de asemenea întâlniri cu reprezentanţi ai institutelor 

"Center for European Policy Analysis", "Atlantic Council" şi "The Heritage Foundation", 

organizaţii care, prin analizele pe care le efectuează şi prin legăturile pe care le 

promovează, pot influenţa politicile americane, inclusiv în regiunea Mării Negre. 

„Vizita şefului SMAp se încadrează în acţiunile de consolidare a cooperării cu Statele 

Unite ale Americii în domeniul apărării. Relaţiile solide şi dinamice de colaborare dintre 

militarii români şi americani reprezintă o componentă vitală a Parteneriatului Strategic, 

care urmăreşte consolidarea securităţii României şi promovarea ţării noastre ca vector 

de stabilitate în Europa de Sud-Est.”, menţionează documentul citat. 

(Sursa: news.ro) 

 

 UDMR anunță cum ar putea renunța la opoziția ca DNA să preia 

dosarele de corupție de la Secția Specială. „Amendamentul se dezbate 

în Comisia Juridică” 

Senatorul UDMR Cseke Attila afirmă că UDMR nu se opune desfiinţării Secţiei de 

Investigare a Infracţiunilor din Justiţie (SIIJ) şi consideră că discuţiile contradictorii dintre 

formaţiunile politice din coaliţie pe tema viitorului acestei structuri ar trebui să aibă loc 

în coaliţie, nu în afara acesteia. 

 

Ministrul susține că dacă amendamentul UDMR pică în Comisia Juridică atunci 

parlamentarii maghiari vor vota desființarea SIIJ fără acest amendament.  

Opoziția UDMR față de desființarea SIIJ vine în contextul în care ultimul raport al 

Comisiei de la Veneția a cerut desființarea acestei secții cu sublinierea că nu susține 

mutarea ei în cadrul PG. 

 

„Nu se rupe coaliţia de guvernare. Eu sunt sigur de acest lucru. În primul rând, aceste trei 

formaţiuni politice sunt obligate, dacă vreţi, prin votul societăţii, să guverneze împreună, 

din punct de vedere politic nu există altă soluţie, cel puţin din punctul nostru de vedere, 

pentru România.  

 

https://ziare.com/udmr/
https://ziare.com/stiri/justitie/stelian-ion-despre-desfiintarea-siij-1689890
https://ziare.com/stiri/maghiari/
https://ziare.com/politica/sectia-speciala/comisie-venetia-autoritati-romane-desfiintare-sectie-investigare-infractiuni-justitie-1688754
https://ziare.com/politica/sectia-speciala/comisie-venetia-autoritati-romane-desfiintare-sectie-investigare-infractiuni-justitie-1688754
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Legat de declaraţiile din domeniul Justiţiei, noi ne-am dori foarte mult ca aceste 

declaraţii, aceste tipuri de dezbateri să le avem în interior şi după ce luăm o anumită 

decizie se poate comunica în afară. 

 

S-a comunicat foarte mult în exterior şi s-a comunicat mai puţin în interior. S-a dezbătut 

mai puţin în interior tema, deşi au fost dezbateri inclusiv la şedinţele de coaliţie, dar s-a 

încercat să se pună o anumită presiune, dacă vreţi, prin declaraţii publice şi aşa mai 

departe, or într-o coaliţie care ne dorim să fie încă trei ani şi jumătate şi care trebuie să 

fie trei ani şi jumătate, după juma de an asemenea tipuri de declaraţii nu ştiu dacă sunt 

foarte bine venite, dar în mod categoric nu se rupe coaliţia”, a afirmat Cseke Attila. 

 

Acesta a explicat că UDMR şi-a exprimat punctul de vedere cu privire la proiectul de 

lege privind desfiinţarea Secţiei de Investigare a Infracţiunilor din Justiţie încă din 

primăvara acestui an, în şedinţă de guvern. 

 

„UDMR susţine desfiinţarea SIIJ-ului, nu avem niciun fel de problemă cu această 

chestiune, singura noastră întrebare care a fost şi atunci, în şedinţa de guvern, a fost 

legat de unde se duc aceste dosare. Şi noi am spus că avem o secţie la Parchetul General 

– secţia de Urmărire penală şi criminalistică – unde ar trebui să se întoarcă, fiind la 

nivelul cel mai înalt”, explică Cseke Attila. 

 

El crede că „dacă şi decizia trebuie luată în interior şi dezbaterea tot acolo trebuie să 

aibă loc”. 

 

Cseke a afirmat că, dacă Senatul va fi chemat în sesiune extraordinară în care să se 

dezbată acest subiect toţi senatorii UDMR vor fi toţi prezenţi şi vor vota. Acesta 

menţionează că nu s-a ajuns la un acord în coaliţie cu privire la preluarea dosarelor SIIJ 

de către DNA, însă discuţiile pe acest subiect continuă. 

 

„Acest amendament depus de colegi se dezbate în Comisia Juridică, de acolo iese un 

raport. Noi vom susţine desfiinţarea SIIJ-ului, fără niciun fel de discuţie.  

Dacă se iese cu un raport în care acest amendament se regăseşte vom susţine în acea 

formă, dacă nu se regăseşte acest amendament vom susţine forma care iese din comisia 

de specialitate.  

https://ziare.com/stiri/dna/
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Vreau să fie clar: susţinem desfiinţarea SIIJ-ului”, susţine oficialul UDMR. 

 

Ministrul Justiției, în conflict cu UDMR pe tema SIIJ 

Stelian Ion, ministrul Justitiei, a declarat marti, 13 iulie, ca este putin probabil sa fie 

ridicat Mecanismul de Cooperare si Verificare (MCV) de catre Comisia Europeana daca 

Sectia Speciala nu este desfiintata si dosarele nu merg la DNA. In plus, el a spus ca fara 

ridicarea MCV Romania nu va intra in Schengen. "Si ma intreb cine are interesul dintre 

vecinii nostri sa nu intram in Schengen", a spus Stelian Ion. 

Ministrul Justitiei s-a intrebat intr-o disputa televizata cu liderul deputatilor UDMR, 

Csoma Botond, pe tema desfiintarii Sectiei speciale, cine are interesul dintre tarile vecine 

ca Romania sa nu intre in spatiul Schengen. 

 

"Noi nu suntem singuri. Suntem parteneri intr-o Uniune Europeana, in care am intrat de 

bunavoie, acceptand anumite reguli. In aceasta Uniune Europeana trebuie sa respectam 

tratatele, legislatia. Iata, vom primi bani europeni. Daca nu respectam statul de drept, 

daca nu respectam si mergem pe drumul pe care l-au apucat, din pacate, Ungaria, 

Polonia, unde sunt probleme reale cu privire la respectarea statului de drept, si s-au tras 

semnale de alarma foarte clar in acest sens, si ne desprindem cumva de partenerii nostri 

din UE, o sa avem o mare problema. 

 

Este posibil sa nu mai atragem fonduri europene, este posibil sa nu se ridice MCV daca 

nu ne respectam promisiunile pe care nu altcineva si le-a asumat, noi ni le-am asumat 

prin vot in Parlament in programul de guvernare.  

Daca nu se ridica MCV, este posibil sa nu intram in Schengen. Ma intreb cine are 

interesul dintre partenerii nostri sau dintre vecinii nostri sa nu intram in Schengen. 

 

Noi trebuie sa stim foarte clar care sunt consecintele faptelor noastre si sa ne respectam 

promisiunile pe care nu ni le-am asumat fortati de cineva, ni le-am asumat de bunavoie: 

desfiintarea Sectiei speciale, refacerea competentei DNA", a spus Stelian Ion, in cadrul 

unei emisiuni la TVR. 

Președintele UDMR, Kelemen Hunor, a transmis joi, 15 iulie, în legătură cu desființarea 

Secției Speciale pentru Investigarea Magistraților, că argumentele ministrului Justiției, 

Stelian Ion, nu au substanță. 

https://ziare.com/stiri/conflict/
https://ziare.com/politica/sectia-speciala/stelian-ion-sectia-speciala-udmr-amendament-1690338
https://ziare.com/stiri/mcv/
https://ziare.com/stiri/romania/
https://ziare.com/stelian-ion/
https://ziare.com/politica/desfiintare-sectia-speciala/kelemen-hunor-conflict-stelian-ion-desfiintarea-sectiei-speciale-1690564
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Hunor a mai spus că Ion „a luat-o pe arătură”, potrivit RFI. 

 

În coaliția de guvernare este un întreg scandal pe acest subiect. 

 

UDMR vrea ca atribuțiile SIIJ să treacă la Parchetul General, iar Stelian Ion se opune și 

vrea ca dosarele să meargă la parchetele specializate. 

 

”Eu am văzut o oarecare rigiditate sau chiar o inflexibilitate uriașă că ori faceți așa cum 

spunem noi ori sunteți dușmanii Justiției. Văd că unii când nu mai au argumente, atunci 

o iau pe arătură foarte repede. 

 

Vom discuta în continuare și încercăm să găsim o soluție. Eu am mai avut o propunere, 

un compromis, despre acest lucru nu a vorbit nimeni în aceste zile, dar deocamdată nu 

am un răspuns la această propunere din partea colegilor. Eu luni, la discuțiile din coaliție, 

am spus în felul următor: dacă trece amendamentul nostru, vom vota în plen 

desființarea SIIJ și atribuțiile trec la Procuratura Generală și hai să lăsăm așa un an de 

zile, să vedem cum funcționează și când vom dezbate, când vom aproba legile justiției 

se pot face nuanțele și dacă sunt necesare, schimbările dorite. Dacă funcționează la 

Parchetul General, atunci sigur, putem merge mai departe. Dacă nu trece amendamentul 

nostru, atunci vom vota varianta Guvernului”, a declarat Kelemen Hunor, președintele 

UDMR. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Klaus Iohannis a semnat: schimbare majoră în sistemul de justiție 

Președintele României, Klaus Iohannis, a semnat vineri, 16 iulie, mai multe decrete, 

printre care și cel care modifică Legea nr. 304/2004 privind organizarea judiciară. Astfel, 

se modifică numărul judecătorilor care vor judeca la fond, respectiv la apel. 

 Decret privind promulgarea Legii pentru modificarea și completarea Legii nr. 

263/2010 privind sistemul unitar de pensii publice (PL-x 75/01.02.2021); 

 Decret privind promulgarea Legii pentru modificarea și completarea art. 54 din 

Legea nr. 304/2004 privind organizarea judiciară (PL-x 6/01.02.2021); 

https://ziare.com/stiri/scandal/
https://ziare.com/kelemen-hunor/
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 Decret privind promulgarea Legii pentru ratificarea Acordului dintre Guvernul 

României și Cabinetul de Miniștri al Ucrainei privind cooperarea în domeniul 

tehnico-militar, semnat la București, la 5 septembrie 2020 (PL-x 143/06.04.2021); 

 Decret privind promulgarea Legii pentru ratificarea Acordului dintre Guvernul 

României și Guvernul Statelor Unite ale Americii privind cooperarea în legătură cu 

proiectele nuclearo-energetice de la Cernavodă și în sectorul energiei nucleare 

civile din România, semnat la București, la 9 decembrie 2020, și la Upper 

Marlboro, la 4 decembrie 2020 (PL-x 128/22.03.2021); 

 Decret privind încetarea raporturilor de serviciu ale domnului chestor de poliție 

Stan Cristian-Ionuţ din Ministerul Afacerilor Interne. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 INTERVIU România are materii prime pentru producția de baterii. 

Ministrul Energiei, Virgil Popescu: Există deja interes din partea unor 

investitori străini cu experiență 

România are materii prime precum litiu pentru producția de baterii și ar putea ajunge un 

hub regional în acest domeniu, existând de asemenea investitori străini cu experiență 

interesați în producție, cu care există în prezent discuții, a declarat ministrul Energiei, 

Virgil Popescu, într-un interviu pentru Economedia.ro și G4Media.ro. 

Guvernul a alocat 120 de milioane de euro în Planul Național de Redresare și Reziliență 

pentru ajutor de stat pentru producția de baterii, care vor fi acordați companiilor care 

vor să se dezvolte aici, a precizat Popescu. 

Rep: Care e suma alocată din PNRR pentru ajutorul de stat pentru producția de 

baterii? 

Virgil Popescu: 120 de milioane de euro. 

Rep: Iar în viitorul exercițiu financiar, va exista sprijin pentru producția de baterii? 

Virgil Popescu: Vom avea cu certitudine pentru că se pune foarte mult accent pe 

electromobilitate. Și este clar că trebuie să încurajăm producția de baterii.  
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În ce privește MFF (cadrul financiar multianual, n.r.), mă aștept ca până la finalul anului 

viitor să putem lansa call-urile de proiecte. 

Rep: Pe lângă producătorii autohtoni de baterii, aveți o strategie la nivel de 

minister, la nivel de guvern, să creșteți acest domeniu în România, să atrageți 

investiții? Vreți investiții străine sau capital românesc? 

Virgil Popescu: Eu cel puțin am avut multe întâlniri cu diverse companii mari vor să se 

dezvolte aici. De aceea, existând cerință, există și această posibilitate de ajutor de stat pe 

diferite proiecte. Sunt investitori care deja doresc să vină să producă baterii sau să 

asambleze celule de baterii. Deci există acest interes și există interes inclusiv pentru 

producția de materie primă pentru baterii. Dacă România va ajunge să aibă producție de 

materie primă pentru baterii, România va fi un hub regional pentru producerea de 

baterii. Bateriile sunt cu litiu-ion. 

Rep: Are România astfel de zăcăminte? 

Virgil Popescu: România are materii prime pentru așa ceva și există deja interes din 

partea unor investitori străini care au experiență în așa ceva. 

Rep: În ce stadiu sunt discuțiile? 

Virgil Popescu: Când vorbim de discuții de genul acesta, lucrurile sunt la un nivel 

confidențial. Mă aștept ca, odată ce avem aprobat PNRR, să vedeți rezultate, tocmai 

pentru că există acest ajutor de stat care poate fi acordat. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Băncile nu reuşesc să dea excedentul de lichiditate în economie, aşa 

că îl parchează la BNR 

Piaţa interbancară a rămas pe excedent de lichiditate şi în luna iunie, de aproximativ 2,9 

mld. lei, volumul fiind în scădere faţă de surplusul din lunile aprilie şi mai, potrivit datelor 

BNR. 

BNR a rămas astfel la sfârşitul primului semestru (S1) din 2021 debitor net în raport cu 

băncile comerciale, în condiţiile menţinerii pieţei interbancare pe excedent de lichiditate. 
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Băncile care au avut zile pe care le-au încheiat cu lei în exces au apelat în cea de-a şasea 

lună a acestui an atât la facilitatea de depozit pe o zi oferită de BNR, cât şi la licitaţiile de 

atragere de depozite. 

Suma depusă de bănci la BNR prin facilitatea de depozit a ajuns în iunie la 1,92 mld. lei, 

în creştere faţă de luna mai, dobânda medie oferită de BNR băncilor la depozite fiind de 

0,75% pe an. 

De asemenea, în iunie băncile au depus bani la BNR şi prin licitaţiile de atragere de 

depozite, stocul mediu ajungând la circa 4,1 mld. lei, cel mai mare volum din ultimul an. 

Dobânda medie în acest caz a fost de 1,25% pe an. Practic, BNR a sterilizat excesul de 

lichiditate organizând licitaţii de atragere de depozite din piaţa interbancară prin 

depozite cu scadenţa la o săptămână. 

Pe lângă băncile care au avut lichidităţi în exces în luna iunie 2021 au existat şi bănci 

care au apelat la lichiditate de la BNR prin operaţiuni repo bilaterale, iar stocul mediu 

zilnic a crescut la 3,08 mld. lei, maximul din ultimele 10 luni. Pe de altă parte, creditele 

de urgenţă de la BNR pe o zi, prin facilitatea Lombard, au avut un nivel scăzut în iunie, 

de doar 16,4 mil. lei, minimul ultimului an. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Cursul valutar a încheiat săptămâna în scădere, la 4,9274 lei/euro. 

ROBOR la 3 luni a urcat la 1,51% 

Cursul de schimb leu/euro a încheiat săptămâna în scădere, după ce miercuri, 14 iulie, 

urcase la un nou maxim istoric, de 4,9283 lei/euro.  

Cotaţia de referinţă anunţată vineri la prânz de BNR a coborât la 4,9274 lei/euro, fiind 

mai mică cu doar 0,01% faţă de cea de joi. Deprecierea leului în faţa euro pe parcursul 

acestui an a fost de circa 1,2%. Precedentul maxim istoric, de 4,9281 lei/euro a fost 

înregistrat în 9 iulie 2021. Cursul încheiase luna iunie la 4,9267 lei/euro. Un alt vârf istoric 

a fost în primăvară, pe 20 aprilie, când cursul de schimb ajunsese la 4,9279 lei/euro. 
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La începutul anului 2021, cursul de schimb leu/euro era de 4,8691 lei. Indicele ROBOR la 

3 luni, folosit pentru calcularea dobânzilor variabile la creditele în lei acordate înainte de 

luna mai 2019, a urcat vineri la 1,51% pe an, de la 1,50% pe an cât era joi. Indicele IRCC, 

indicele de referinţă trimestrial pentru creditele consumatorilor, folosit pentru calcularea 

dobânzilor la creditele noi acordate începând din primăvara anului 2019, a scăzut 

aproape la jumătate faţă de prima valoare calculată, coborând la 1,25% şi egalând 

dobânda de politică monetară stabilită de BNR. Astfel, indicele care va fi folosit în 

procesul de creditare în T3/2021 (iulie, august şi septembrie) a fost calculat la 1,25% pe 

baza datelor din T1/2021.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 Declaraţie şoc a premierului Florin Cîţu: Sper să avem o creştere 

economică de cel puţin 10% anul acesta 

Premierul Florin Cîţu a spus duminică, la Cluj, că urmează noi estimări care vor duce 

creşterea economică aproape de două cifre: „Sper să se adeverească, să avem o creştere 

de cel puţin 10% anul acesta” 

„Anul acesta, primul trimestru, este pemtru prima oară în istorie în ultimii 30 de ani, când 

creşterea economică se datorează în totalitate investiţiilor, nu a mai fost niciodată aşa 

ceva. Am schimbat paradigma, am arătat că prin investiţii poţi să dezvolţi România”, a 

declarat la conferinţa de alegeri a PNL Cluj Florin Cîţu. 

Acesta speră că, în acest an, creşterea economică va depăşi 10%. 

„Ştiţi foarte bine: creşterea economică de anul acesta este estimată a fi cea mai mare din 

UE, 7,4%. Vă vând un mic secret, urmează alte estimări care vor duce creşterea 

economică aproape de două cifre. O să avem o creştere anul acesta puternică, sper să se 

adeverească, să avem o creştere de cel puţin 10% anul acesta”, a adăugat premierul. 

Acesta şi-a prezentat în cadrul conferinţei de la Cluj echipa de susţinători pentru 

congresul din 25 septembrie. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Inflaţia a ajuns la 3,94% în iunie 2021 şi muşcă adânc din veniturile 

care ar urma să crească în acest an, pe media din economie, cu 5% 

 

Comisia Naţională de Prognoză estimează pentru acest an o creştere medie a salariului 

net în economie de de 5,1%. Inflaţia a ajuns însă la 3,94% în iunie, ceea ce înseamnă că 

salariul real – dacă vorbim de salariaţi – va avea o creştere modestă. Dacă vorbim de 

pensionari, veniturile lor ar putea chiar să scadă. Desigur că salariile cresc diferenţiat, 

dar, pe medie, arată prognozele, creşterea va fi departe de cea din ultimii patru-cinci ani. 

Dezbaterea de fond de astăzi este dacă inflaţia – care este prezentă în întreaga lume – 

va fi de durată sau se va domoli nu peste multă vreme. BNR estimează o inflaţie, la final 

de an, de 4,1%. O bună parte a inflaţiei este importată, o alta este generată de 

liberalizări: iunie la iunie, preţul energiei electrice a crescut cu 17% şi această creştere 

împinge în sus, la rându-i, toate preţurile. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Ministrul Dezvoltării anunţă că Guvernul a adoptat ordonanța care 

scade preţurile locuinţelor ANL la tarife apropiate de cele din 2019 

Ministrul Dezvoltării, Cseke Attila, a anunțat, în emisiunea Insider Politic, difuzată de 

Prima TV, că Guvernul a adoptat Ordonanţa de Urgenţă în baza căreia preţurile 

locuinţelor ANL, care au crescut considerabil anul trecut ca urmare a aplicării Ordonanţei 

114, vor reveni la tarife apropiate celor din anul 2019, în prezent lucrându-se la normele 

metodologice privind aplicarea acestui act normativ, relatează News.ro. 

Conform ministrului, în lipsa unei intervenţii legislative, tarifele apartamentelor din 

blocurile ANL ar fi crescut din nou, în vara acestui an, cu până la 20 de procente. 

„Aşteptările tineretului nu cred că sunt extraordinar de mari legat de partea de 

infrastructură, în sensul în care el, personal, să fie ajutat. Un tânăr e plin de energie, 

doreşte să acţioneze, să fie lăsat în pace să muncească. El trebuie lăsat liber, că îşi 

găseşte locul în societate. Dar, atunci când vorbim de tineri care şi-au întemeiat o 

familie, care au poate, deja şi copii, sau ca să susţinem natalitatea şi să susţinem 

necesitatea de a rămâne în ţară – foarte important – acest acces la locuinţe pentru tineri 

este foarte important”, argumentează ministrul. 

Ministrul Dezvoltării a reamintit că anul trecut, în urma aplicării Ordonanţei 114, preţul 

de vânzare a apartamentelor construite prin ANL a crescut considerabil. 

„În Alba Iulia, pentru un apartament cu 88 de metri pătraţi construit în 2008, preţul de 

locuinţă a fost 129 de mii de lei în 2019, în 2020 a urcat la 220 de mii. Deci aproape s-a 

dublat. În Deva, Hunedoara: 115 mii în 2019, 194 de mii în 2020. În Ploieşti – 105.900 în 

2019, în 2020 – 177 de mii. (…) A crescut exponenţial, numărul de vânzări a scăzut brusc, 

practic nici statul nu a avut nimic de câştigat pentru că veniturile bugetului din care poţi 

să construieşti alte locuinţe, că asta e destinaţia preţului de vânzare, au scăzut 

vertiginos”, explică ministrul. 

Acesta a afirmat că autorităţile doresc modificarea reglementărilor legale privind calculul 

preţurilor pentru locuinţele ANL, în aşa fel încât acestea să se apropie de cele din urmă 

cu doi ani. 

„S-a dat această ordonanţă de urgenţă, cei de la ANL lucrează la norme metodologice, 

dar important este că la sfârşitul acestei luni, iulie când pe veche reglementare trebuia 

dat Ordinul de ministru de actualizare a preţului nu vom mai avea creştere de preţ.  
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Noi dacă nu interveneam, guvernul cu această modificare, la sfârşitul acestei luni, pe 

vechea lege trebuia să creştem din nou preţul încă 10-20 la sută pentru că, din evaluare 

acest lucru a ieşit. Am rezolvat această problemă”, mai afirmă Cseke Attila. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 DOCUMENT Propunerile concrete prin care primarii conduși Emil Boc 

fac primul pas în redesenarea hărții României 

După eșecul regionalizării din timpul mandatului său de premier, Emil Boc, acum primar 

al Clujului, încearcă acum pas cu pas. Asociația Municipiiilor din România (AMR) pe care 

o conduce a schitat un proiect de lege vizând „unificarea voluntară” a municipiilor cu 

unitățile administrativ teritoriale limitrofe. Primul pas este modificarea Codului 

Administrativ astfel încât să fie prevăzută „unificarea administrativă voluntară”. 

Potrivit documentului consultat de HotNews.ro, primarii localităților desființate devin 

automat viceprimari ai noii entități care la cârma căreia va fi primarul localității cu rangul 

mai mare. De asemenea, noul consiliu local va fi format până la finalul mandatului dintr-

un număr de consilieri egal cu suma numărului de consilieri locali aleși. 

Următorul pas este punerea în practică a unificării. În acest caz sunt propuseuse două 

variante. Ambele porniesc de la referendumul local. Una prevede ca localitățile care s-au 

unit cu municipiul să devină sectoare ale acestuia. 

Varianta 1 

 Referendum local -> Hotărâri ale consiliilor locale -> Proiect de lege privind 

reorganizarea administrativă a UAT-urilor componente, inițiat de MDLPA 

Varianta 2 

 Referendum local -> Hotărâri ale consiliilor locale -> Proiect de lege privind 

reorganizarea administrativă a UAT-urilor componente, inițiat de MDLPA. 

Aplicarea prevederilor art. 100 alin. (2) și (4) din Codul administrativ, privind 

crearea la nivelul municipiilor de subdiviziuni administrativ teritoriale.  
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Aceasta ar presupune ca la nivelul fiecărui municipiu și comună/comune care 

doresc/realizează referendum, să se promoveze o lege specială prin care 

comunele/orașele care s-au unit cu municipiul pot deveni sectoare ale acestuia cu 

toate atribuțiile prevăzute în legea de reorganizare. 

În prezentarea publică, Boc vorbește despre avantaje aduse comunitățiilor sărace prin 

"anumite facilități administrative”, dar în proiectul prezentat nu se regăsesc acestea. 

În document există însă primarul Clujului explică necesitatea unificării municipiilor cu 

localitățile limitrofe. 

"Urmare a evoluției municipiilor și transformării lor în adevărate centre de dezvoltare, 

relațiile dintre acestea și celelalte UAT din zona periurbană au devenit din ce în ce mai 

strânse.  

Pe de o parte, municipiile au nevoie de un spațiu mai larg pentru dezvoltare și, în același 

timp ,ele au capacitatea financiară, tehnică și dispun de resurse umane pentru a asigura 

serviciile publice necesare unei locuiri la nivel european în întreaga zonă de influență. 

Pornind de la această necesitate, în ultimii 10-15 ani, în jurul municipiilor, în mod 

deosebit a celor reședință de județ, s-au înființat zone metropolitane având ca scop 

dezvoltarea infrastructurilor și a obiectivelor de dezvoltare de interes comun. 

În cadrul zonelor metropolitane, autoritățile deliberative și executive de la nivelul fiecărui 

UAT component își păstrează autonomia locală în condițiile legii. Aceasta a condus la o 

serie de disfuncționalități în activitatea zonelor metropolitane, în mod deosebit legate 

de luarea deciziilor, precum și de interes, uneori diferit față de realizarea unor lucrări, 

precum și de prestarea unor servicii publice comune la nivelul zonei respective", se arata 

în prezentarea documentului. 

CONSULTĂ AICI DOCUMENTUL INTEGRAL 

Propuneri de modificare care pot fi permise și de Codul administrativ: 

 1. Finalizarea mandatului de 4 ani a consiliilor locale. Noul consiliu local să fie 

format până la finalul mandatului dintr-un număr de consilieri egal cu suma 

numărului de consilieri locali aleși. 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-07-14-24916980-0-unificarea-administrativa-voluntara-municipiilor-nota-prezentata-amr.pdf
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 2. Primarul localității cu rangul cel mai mare finalizează mandatul de 4 ani, iar 

primarii localităților unificate de rang inferior devin de drept viceprimari, 

indiferent de numărul de viceprimari permis de rangul localității. 

 3. Viceprimarii în funcție ai localităților unificate își finalizează mandatul de 4 ani 

de consilier local. 

 4. Taxele și impozitele locale se vor armoniza gradual, într-o perioadă care 

include și durata mandatului următor celui în care s-a stabilit unificarea voluntară. 

 5. Alte măsuri derogatorii de la legislația în vigoare, cuprinse în scrisoarea 

comună de intenție a autorităților administrației publice din unitățile 

administrativ-teritoriale interesate şi în documentația întocmită de acestea. 

Modificări propuse la OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ 

 La articolul 128 dupa aliniatul 3 se introduce un nou alineat, alineatul (4), cu 

următorul cuprins 

 (4) În cazul în care intervine unificarea administrativă voluntară, prevăzută la art. 

95 alin. (4), a două sau mai multe unități administrativ-teritoriale, mandatul 

consiliilor locale care își încetează existența se exercită conform prevederilor alin. 

(2), până la data la care este ales consiliul local pentru noua unitatea 

administrativteritorială, conform legii de reorganizare 

 La articolul 151 dupa aliniatul 3 se introduc două noi alineate, alineatele (4) și 5 

cu următorul cuprins 

 (4) În cazul în care intervine unificarea administrativă voluntară, prevăzută la art. 

95 alin. (4), a două sau mai multe unități administrativ-teritoriale, mandatul 

primarilor localităților care își încetează existența se exercită conform 

prevederiloralin. (3), până la data la care este ales primarul noii unități 

administrativ-teritoriale, conform legii de reorganizare. 

 (5) În cazul în care intervine unificarea administrativă voluntară a două sau mai 

multe unități administrativ-teritoriale de rang diferit, primarii localităților 

desființate devin de drept viceprimari ai unității administrativ-teritoriale 

reorganizate, până la încheierea mandatului conform art. 151 alin. 
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 După alineatul 8 al articolului 153 se introduc trei noi alineate, alineatele (9) -(11) 

cu următorul cuprins 

 (9) În cazul în care intervine unificarea administrativă voluntară, prevăzută la art. 

95 alin. (4), a două sau mai multe unități administrativ-teritoriale, mandatul 

viceprimarilor se exercită conform situației prevăzute la art. 128 alin. (4). 

 (10) În cazul în care intervine unificarea administrativă voluntară, prevăzută la art. 

95 alin. (4), a două sau mai multe unități administrativ-teritoriale, primarii 

localităților desființate devin de drept viceprimari de la data reorganizării 

administrativ-teritoriale și până la încheierea mandatului conform art. 151 alin (5), 

fără a mai fi aplicabile prevederile art. 152 alin (2). 

 La articolul 465 după aliniatul 1 se introduce un nou alineat cu următorul cuprins 

 (11) În cazul în care, conform art. 95 alin. (4) din OUG 57/2019 privind Codul 

administrativ, intervine unificarea administrativă voluntară a două sau mai multor 

unități administrativ-teritoriale, taxele si impozitele locale se vor armoniza 

gradual și pe durata mandatului următor celui în care s-a stabilit reorganizarea, 

ținând cont rangul rangul localităților unificate. 

De precizat că întâlnirea AMR la care s-a prezentat proiectul a participat și premierul 

Florin Cîțu care a declarat că ideea este „interesantă”. „Sunt mai mulți lideri în PNL care 

împărtășesc această opinie. Încă nu a fost ridicată la nivel de coaliție, dar mie mi se pare 

o idee interesantă. Arată progres”, a declarat Florin Cîțu în cadrul unei conferințe de 

presă. 

În urmă cu două săptămâni, primarul Clujului a relansat ideea regionalizării României 

printr-o comasare a județelor în regiuni ar facilita atragerea de fonduri europene și, de 

asemenea, ar distruge un sistem clientelar vechi de 55 de ani. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24913272-primarii-condusi-boc-fac-prima-schita-noii-harti-romaniei-nu-putem-ramane-loc-citu-daca-voluntar-nu-nu-sunt-impotriva.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24913272-primarii-condusi-boc-fac-prima-schita-noii-harti-romaniei-nu-putem-ramane-loc-citu-daca-voluntar-nu-nu-sunt-impotriva.htm
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 România, pe ultimul loc între ţările Uniunii Europene la capitolul 

locuri în creşe. Cum explică ministrul Dezvoltării 

România se află pe ultimul loc între ţările Uniunii Europene în ceea ce priveşte 

asigurarea de locuri în creşe pentru copiii pe până în trei ani, iar ministrul Dezvoltării, 

Cseke Attila, explică acest fapt prin lipsa unei implicări a statului într-un proiect integrat 

de construire de clădiri şi asigurarea finanţării pentru funcţionarea acestora. "Pur şi 

simplu primarii, urmărindu-şi şi propriul buget, au văzut că degeaba construiesc din 

banii statului o creşă, pentru că cheltuielile de funcţionare sunt destul de importante 

chiar şi lunar şi nu le pot susţine”, afirmă Cseke Attila. 

De ce a ajuns România să fie pe ultimul loc în UE ca număr de locuri disponibile în 

creșe? Ministrul Dezvoltării vorbește despre A "un fenomen" în care. neexistând o 

implicare integrată a statului, primăriile şi-au făcut propriul lor calcul, 'foarte corect 

financiar" şi au spus că nu pot susține costurile de funcționare. 

 "M-am uitat puţin pe programul PNDL, unde exista posibilitatea să depui 

solicitare să construieşti creşe, aşa cum a existat şi pentru grădiniţe, şi pentru 

şcoli. Cam la fiecare a treizecea solicitare, respectiv proiect finanţat pe grădiniţă a 

apărut şi o solicitare pe creşă. Pur şi simplu primarii, urmărindu-şi şi propriul 

buget, au văzut că degeaba construiesc din banii statului o creşă, pentru că 

cheltuielile de funcţionare sunt destul de importante chiar şi lunar şi nu le pot 

susţine. 

 A fost un fenomen, dacă vreţi logic, în care neexistând o implicare concertată, 

integrată a statului, un proiect în care s-a ştiut de unde pornim şi unde vrem să 

ajungem, primăriile şi-au făcut propriul lor calcul, foarte corect financiar şi au 

spus – în afară de marile municipii care au avut resurse financiare şi au mai 

investit în construcţie de creşe – mai jos nu s-a investit mai deloc”, a declarat 

Cseke Attila în emisiunea Insider Politic difuzată duminică de Prima Tv, conform 

News.ro. 

El spune că nici în marile municipii nu există cazuri în care să nu existe probleme privind 

asigurarea de locuri în creşe. 
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În prezent, sunt 121 de solicitări de construcţie de creşe de la primari din întreaga ţară, 

problema fiind una "naţională, prezentă în toate judeţe ţării”, însă nu toate municipiile 

reşedinţă de judeţ au depus astfel de solicitări. 

Cseke Attila a susținut că în coaliție există un acord privind adoptarea unei legi care să 

prevadă ca la toate creşele, publice sau private, statul să preia finanţarea prin Ministerul 

Educaţiei, după modelul standard cost care se aplică în învăţământ. Conform acestuia, la 

Ministerul Educaţiei se face o analiză privind impactul financiar al aplicării unui astfel de 

act normativ. 

Ministrul Dezvoltării a mai susținut că primele finanţări pentru construcţia de creşe vor fi 

făcute începând cu luna august a acestui an, prin Compania Naţională de Investiţii, iar 

finalizarea fiecărei investiţii depinde de la caz la caz, ţinându-se cont şi de procedurile de 

achiziţiile aferente investiţiilor: "Eu cred că primele rezultate vizibile într-un an jumătate-

doi pot să apară, la nivelul întregii ţări, pe acest proiect de creşe”. 

El a explicat că planul Guvernului vizează un proiect integrat în care să fie construită 

infrastructură pentru creşe, să fie asigurată funcţionalitatea acestora, în sensul în care 

cheltuielile de funcţionare să fie preluate de către stat, şi să fie pregătiți specialiști de 

către Ministerul Educației. 

Câți copii din România au locuri în creșe 

Din 587.808 de copii de 0-3 ani din România, doar 20.334 au locuri în creșă, conform 

datelor prezentate în aprilie de către deputatul USR-PLUS Alin Apostol, inițiatorul unui 

proiect de lege privind introducerea în România a profesiei de asistent în educație 

timpurie, practicată în mai multe state europene și în SUA, despre care afirmă că ar 

rezolva parțial problema lipsei locurilor în creșe. 

În România funcționează doar 346 de creșe și centre de zi pentru copiii 0-3 ani, iar 19 

grădinițe oferă și servicii de creșă. 

La momentul actual, în România sunt doar 350 de creșe în orașele mari din țară. Ele 

deservesc 22.000 de copii, dintr-o populație totală de 550.000 de copii 0-3 ani. Restul de 

peste 90% (10% din copiii între 2 și 3 ani merg la grădiniță) dintre copii își țin părinții sau 

bunicii acasă, fără să beneficieze de educație timpurie. Asta în condițiile în care Consiliul 

European a stabilit în 2002 ca până în 2010, minim 33% din copiii sub 3 ani din statele 

membre să facă parte din programe de educație timpurie. 
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În fiecare oraș unde există creșe, pentru fiecare copil din creșă, există un al doilea copil 

pe lista de așteptare, care nu a mai găsit loc. Un județ de 250.000 de locuitori are în 

2021 o singură creșă. Din 74 de orașe sub 10.000 de locuitori, doar 9 au creșe. Galațiul 

are doar 2 creșe la o populație de 306.000 locuitori”, precizează deputatul în expunerea 

de motive. 

Potrivit sursei citate, cererea de locuri în creșe din România este dublă față de locurile 

disponbilie, pentru copiii cu vârsta de peste 2 ani. 

Amintim că în România se acordă concediu de creștere a copilului până la vârsta de 2 

ani. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Proiect major pentru transportul energiei electrice din Dobrogea spre 

restul țării: O linie de transport a energiei electrice a Transelectrica de 

la Tuzla la Podișor, în paralel cu gazoductul Transgaz 

Ministrul Energiei, Virgil Popescu, a declarat într-un interviu pentru Economedia că a 

discutat cu reprezentanții Transelectrica despre construirea unei noi linii de transport 

energie electrică în paralel cu gazoductul Transgaz pe ruta Tuzla – Podișor. Noua linie ar 

avea rostul de a transporta energia electrică produsă de reactoarele 3 și 4 de la Centrala 

Nucleară Cernavodă, dar și energia produsă de viitoarele ferme de eoliene instalate în 

largul Mării Negre (offshore). 

Construirea în paralel a conductei de gaze și a liniei de transport a energiei electrice ar 

avea avantajul rapidității, dat fiind că e suficient un singur proces de expropriere, a mai 

spus Virgil Popescu. 

Conducta Transgaz va avea peste 300 de kilometri și va pleca de la țărmul mării (Tuzla) 

până la stația de comprimare Podișor din județul Giurgiu, din apropierea Bucureștiului. 

 Fragmentul din interviu: 

Rep: Va exista fi o modificare a actualei legislații de achiziții pentru a accelera 

proiectele din energie? 
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Virgil Popescu: Am avut o lege privind construcția BRUA aprobată în Parlament care a 

permis construcția în termen a gazoductului și mă gândesc la ceva asemănător pentru 

construcția de linii la Transelectrica, pentru că de acolo plecăm cu intrarea în sistem. 

Am avut chiar ieri (joi, 15 iulie – n.red.) o discuție cu cei de la Transelectrica despre 

conducta Tuzla – Podișor care ar permite gazului din Marea Neagră să ajungă lângă 

București. Or, dacă discutăm de un culoar de expropriere pe Tuzla – Podișor, de ce să nu 

punem în aceleași exproprieri și un cablu de energie electrică al Transelectrica de la 

Tuzla la Podișor, înspre București, ca să evacuăm mai multă energie din Dobrogea? Să 

fie de exemplu folosit acest cablu pentru fermele eoliene offshore.  

Să nu uităm că Dobrogea este foarte cerută pentru regenerabile pentru energia 

potențială de pe uscat și din mare, și solarul, dar și reactoarele 3 și 4 de la Centrala 

Nucleară de la Cernavodă care urmează să fie construite. Deci e clar că e nevoie de 

capacități de transport suplimentare. 

Vrem să facem o intervenție legislativă pentru a fi făcute foarte repede aceste investiții 

în transportul energiei. Dezvoltarea rețelei de transport și distribuție să meargă în paralel 

cu punerea în funcțiune a capacităților de producție a energiei electrice. A și fost unul 

dintre subiectele discuției la Comisia Europeană, de ce durează atât de mult pentru 

producători conectarea la rețeaua Tranelectrica și le-am explicat că e vorba de congestia 

din Dobrogea, și totul se va rezuma la întărirea rețelei de transport și la cât de repede o 

vom face. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Marii jucători în piața petrolului au decis să scadă prețurile: acestea o 

luaseră razna în ultimele luni 

Miniştrii statelor membre ale OPEC+ au convenit duminică să crească livrările de petrol 

începând din luna august, pentru a tempera preţurile care au urcat la cele mai ridicate 

niveluri din ultimii doi ani şi jumătate odată cu redresarea economiei globale din 

pandemia de coronavirus, transmite Reuters. 
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Grupul, care include ţările din OPEC şi aliatele acestora, precum Rusia, a convenit în mod 

crucial noi alocări de producţie a petrolului, începând din mai 2022, după ce Arabia 

Saudită şi alte state au fost de acord cu o cerere a Emiratelor Arabe Unite (EAU), care 

ameninţase că blochează planul. 

"Suntem mulţumiţi de acord", a declarat ministrul Energiei din Emiratele Arabe Unite, 

Suhail bin Mohammed al-Mazroui, într-o conferinţă de presă. 

Ministrul saudit al energiei, prinţul Abdulaziz bin Salman, a refuzat să răspundă la 

întrebări cu privire la modul în care s-a ajuns la compromis. 

OPEC + a redus anul trecut producţia de petrol cu un record de 10 milioane de barili pe 

zi (bpd), pe fondul unei scăderi a cererii provocată de pandemie şi a prăbuşirii preţurilor. 

Grupul a restabilit treptat o parte din livrări, lăsând o reducere de aproximativ 5,8 

milioane de barili de petrol pe zi. 

Din august până în decembrie 2021, grupul va creşte oferta de petrol cu încă 2 milioane 

de barili pe zi, sau cu 0,4 milioane bpd pe lună, a anunţat OPEC într-un comunicat. 

Grupul a fost de acord să îşi extindă pactul general până la sfârşitul anului 2022, de la 

termenul anterior, aprilie 2022, pentru a lăsa mai mult spaţiu de manevră în cazul în care 

recuperarea globală se opreşte din cauza noilor variante de virus. 

În timp ce atât Riadul, cât şi EAU au susţinut o creştere imediată a producţiei, EAU s-au 

opus ideii saudite de a extinde pactul până în decembrie 2022 fără a obţine o cotă de 

producţie mai mare. 

Pentru a depăşi dezacordul, OPEC + a convenit asupra unor noi cote de producţie 

pentru mai mulţi membri, respectiv EAU, Arabia Saudită, Rusia, Kuweit şi Irak, începând 

din mai 2022. 

Revizuirea va adăuga 1,63 milioane de barili de petrol pe zi începând cu luna mai a 

anului viitor, potrivit calculelor Reuters. 

Pentru Emiratele Arabe Unite, producţia de referinţă a petrolului, din care se calculează 

reducerile, va creşte la 3,5 milioane barili pe zi din mai 2022 de la 3,168 milioane în 

prezent. 
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Pentru Arabia Saudită şi Rusia, producţia de referinţă a petrolului va urca pentru fiecare 

la 11,5 milioane de barili pe zi, de la nivelurile actuale de 11 milioane de barili pe zi. 

Producţia de referinţă a Irakului şi Kuweitului va creşte cu câte 150.000 barili de petrol 

pe zi. 

Prinţul Abdulaziz a declarat că Nigeria şi Algeria îşi vor putea revizui, de asemenea, 

producţiile de referinţă. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 


